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PROTOKÓŁ 
z XIII Sesji Rady Gminy Kołbaskowo 

w dniu 25 listopada 2019 r. 
 
Obrady XIII sesji Rady Gminy Kołbaskowo kadencji 2018 – 2023 odbyły się 25 listopada 2019r. w 
sali świetlicy gminnej w Kołbaskowie. Sesję o godz. 13.25. otworzyła i poprowadziła 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Dorota Trzebińska. 
Zgodnie z listą obecności w obradach XIII Sesji Rady Gminy Kołbaskowo uczestniczyli radni: 
Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Monika Jacyna, Tomasz Kufel, Izabela Lis, Grzegorz 
Małowiecki, Krzysztof Przewoźniak, Czesława Ratajczyk, Małgorzata Rychel Anna Sypniewska, 
Iwona Szuszkiewicz, Zbigniew Szczuplak, Dorota Trzebińska i Roman Woźniak.   

W obradach uczestniczyli również: 
1. Małgorzata Schwarz – Wójt Gminy 
2. Irena Ostrowska –Skarbnik Gminy 
3. Izabela Tyszka – Zastępca Skarbnika Gminy 
4. Janusz Kwidziński – Sekretarz Gminy 
5. Jerzy Adamiec – Radca Prawny 
6. Wanda Kaplewska-Poczepko – Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół 
7. Barbara Makiewicz-Trąbka – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kołbaskowie. 
oraz sołtysi i mieszkańcy Gminy Kołbaskowo 
Listy obecności stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Porządek dzienny: 
1. Sprawy regulaminowe 
2. Stwierdzenie quorum, 
3. Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XII sesji Rady Gminy. 
4. Zatwierdzenie porządku dziennego. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2019 r.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w obrębie geodezyjnym Rajkowo w gminie 
Kołbaskowo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Kocanki w miejscowości Przylep. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz 

ustanowienie służebności gruntowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi za rok dla nieruchomości, na której znajduje się domek 
letniskowy, lub inne nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
ośrodkach wsparcia, w tym ośrodkach wsparcia udzielających schronienia dla osób 
bezdomnych i osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy gminy Kołbaskowo z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 
rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
utworzenia Publicznego Żłobka Gminnego w Przecławiu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zaleceń pokontrolnych zawartych w protokole z 
kontroli przeprowadzonej w Publicznym Przedszkolu i Żłobku w Przecławiu przez 
Komisje Oświaty i Kultury Rady Gminy Kołbaskowo. 
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16. Informacja z przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Kołbaskowo 
kontroli w Publicznym Przedszkolu i Żłobku w Przecławiu. 

17. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kołbaskowo w roku szkolnym 
2018/2019. 

18. Sprawozdanie z realizacji zadań gminy z zakresu wspierania rodziny i Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie za 2018 r. 

19. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o analizie złożonych oświadczeń majątkowych 
radnych, składanych w terminie 30 dni od ślubowania i za 2018 r.  

20. Wolne wnioski i zapytania. 
21. Zakończenie obrad. 

 
Punkt 1: 
Otwarcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy powitała wszystkich zebranych w sali świetlicy gminnej w 
Kołbaskowie Wójta Gminy Kołbaskowo Panią Małgorzatę Schwarz, Skarbnika Gminy Kołbaskowo 
Panią Irenę Ostrowską, Sekretarza Gminy Kołbaskowo Pana Janusza Kwidzińskiego, Dyrektora 
Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół Panią Wandę Kaplewską-Poczepko, Panią 
Barbarę Makiewicz-Trąbkę Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołbaskowie, 
Radną Powiatu Polickiego Panią Jolantę Toboła, radnych, sołtysów oraz mieszkańców gminy. 
 
Punkt 2: 
Stwierdzenie kworum 
Przewodnicząca Rady Gminy oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 
14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi kworum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Radny Mateusz Jakubowski nieobecny. 
 
Punkt 3: 
Zastrzeżenia i poprawki do protokołu z XII sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
Nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń do protokołu z XII sesji Rady Gminy.  
 
Punkt 4: 
Zatwierdzenie porządku dziennego 
Nie wniesiono wniosków ani uwag do porządku obrad XIII sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
 
Punkt 5: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2019 r.  
Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Tomasz Kufel poinformował, że projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię członków Komisji Budżetowej. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/150/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Kołbaskowo na 2019 rok 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 6: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że projekt uchwały był omawiany 
na dzisiejszym posiedzeniu Komisji i został pozytywnie zaopiniowany w głosowaniu: 2 osoby 
„za”, 1 osoba „przeciw i 2 osoby wstrzymały się od głosu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowej stwierdził, że w uzasadnieniu do uchwały czytamy, iż 
stawki podatkowe na 2019 rok nie były waloryzowane, co jest prawdą. Prawdą jest również, że 
o 1,8% nastąpił wzrost cen i usług konsumpcyjnych w stosunku do pierwszego półrocza 2018 
roku. Przeliczenia stawek kwotowych podatku na 2020 rok dokonano o wskaźnik 1,5% w 
stosunku do obowiązujących w br. Przewodniczący stwierdził, że prawie by się wszystko 
zgadzało jednak w pierwszej pozycji, która dotyczy powierzchni mieszkalnej, podatek wzrasta o, 
ponad 10% co znaczy, że mamy podjąć uchwałę nad poniesieniem kwoty podatku z kwoty 68 
groszy do 75 groszy od metra powierzchni użytkowej mieszkańcom, którzy na nas głosowali. 
Mieszkańcom podniesiemy, więc podatki więcej niż prowadzącym działalność. Radny stwierdził, 
że jeśli podnosimy podatki, to powinniśmy podnieść je wszystkim procentowo tak samo. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że mówienie o podwyżkach i wyrażanie tych 
podwyżek w procentach nie daje rzeczywistego obrazu jak te podwyżki będą wyglądać. 
Podwyżka 10% w przypadku mieszkań to jest podwyżka rzędu 3,5 złotego rocznie, gdyby 
zastosować przelicznik 1,5% to byłby wzrost w skali roku o 50 groszy. Natomiast podwyżka 
1,5% podatków, które się odnoszą do prowadzenia działalności gospodarczej, gdzie jest to 22 
złote a nie 0,68 groszy, daje znaczną różnicę. Przewodnicząca zasugerowała, aby posługiwać się 
kwotą podwyżki, a nie kwotą wyrażoną w procentach. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej stwierdził, że tok rozumowania Przewodniczącej 
Rady jest błędny, bowiem jeżeli mamy mówić o wartościach bezwzględnych to należy przyjrzeć 
się temu, jaka jest wysokość stawki podatku od powierzchni mieszkalnych w stosunku do 
powierzchni komercyjnych. To jest stosunek 75 groszy do 22 złotych. Także tutaj proporcji nie 
ma żadnych, jeśli mielibyśmy mówić o wartościach bezwzględnych. Rozumowanie, że 
mieszkańcom podniesiemy podatki o 10%, a pozostałym mniej, bo oni i tak płacą dużo jest 
niestosowane. To mieszkańcy głosowali na radnych i to radni powinni stać na straży tego, że 
mieszkańcy, tak samo jak firmy komercyjne, powinny być beneficjentami tego, że w gminie 
Kołbaskowo podatki, w stosunku do maksymalnie założonych przez ustawodawcę, są niższe. 
Dlatego proporcje powinny być zachowane. Tym bardziej, że w uzasadnieniu nie ma mowy o 
tym, że powierzchnie mieszkaniowe rosną o 10%. Jest mowa, iż ogólnie podatek od 
nieruchomości wrasta i został przeliczony wskaźnikiem 1,5%. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że bezwzględnie zgadza się z tym, co powiedział 
Przewodniczący Kufel, że mieszkańcy głosowali na radnych i głosowali po to żeby radni 
podejmowali decyzje związane z rozwojem Gminy Kołbaskowo. Nie zawsze są to decyzje 
popularne. Decyzje dotyczące podwyżek zawsze wzbudzają największe emocje. Są to decyzje, 
które nie zawsze wywołują zadowolenie, ale mieszkańcy oczekują od radnych również tego, że 
będą zaspakajane ich potrzeby, których jest coraz więcej, oczekiwań jest coraz więcej. Te 
potrzeby i oczekiwania trzeba zaspakajać. Rolą radnego jest to godzić i być pomiędzy decyzjami, 
które są niepopularne a tymi, które są społecznie oczekiwane.  

Przewodniczący Komisji Budżetowej stwierdził, że zgadza się z Przewodniczącą i jest 
odpowiedzialny za ponoszone decyzje. Jednak nadal będzie uporczywie twierdził, że mieszkańcy 
powinni być tak samo traktowani jak przedsiębiorcy prowadzący działalność gospodarczą. 
Skoro w uzasadnieniu uchwały jest napisane, że wzrost podatku od nieruchomości został 
przeliczony wskaźnikiem 1,5% to powinien on dotyczyć wszystkich pozycji tego podatku od 
nieruchomości, a nie tylko wybranych. To działanie jest nie fair. Przewodniczący Komisji 
Budżetowej poinformował, że trudno było na posiedzeniu Komisji Budżetowej dotrzeć do 
informacji jaka będzie bezwzględna kwota o jaką wzrósłby wpływ do budżetu gminy z tytułu 
przeliczenia wskaźnikiem 1,5%, a jaka przy 10% natomiast trzeba pamiętać, że od mieszkańców 
duża kwota wpływu do budżetu pochodzi z podatku PIT i to dzięki mieszkańcom mamy zasilenie 
budżetu. 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że gdybyśmy mieli mówić o równym traktowaniu i 
przyjęli zasadę równego traktowania rozmawiając o podatkach, to równe podatki powinny być 
dla wszystkich. Jeżeli 0,68 zł płaci mieszkaniec to powinien też tyle płacić przedsiębiorca. Zasada 
równego traktowania tak powinna wyglądać według Przewodniczącego Komisji Budżetowej, ale 
tak nie wygląda i wyglądać nie może. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowej odpowiedział, że nie zgadza się z tym argumentem. 
Dlatego mieszkańcy mają płacić 75 groszy od metra kwadratowego, a firmy komercyjne 22 złote, 
bo jest jednak ta dysproporcja i zawsze będzie. Jeżeli jednak mówimy o podwyżce, to trzeba 
wziąć pod uwagę, że ustawodawca, jeśli podnosi podatek od nieruchomości maksymalny to 
podnosi o wskaźnik dla wszystkich jednakowy. Przewodniczący zapytał, dlaczego Gmina 
Kołbaskowo robi inaczej. 

Wiceprzewodniczący Rady Zbigniew Szczuplak poinformował, że ustawodawca ustala 
górne stawki. Przywilejem radnych i rady jest to, że może te stawki obniżyć. Skorzystaliśmy z 
tego przywileju i obniżyliśmy te górne stawki, czyli radni wychodzą ku mieszkańcom. 
Mieszkańcy oczekują również realizacji innych zadań. Z podatków ponoszone są opłaty za 
oświetlenie dróg i ulic, dopłacamy do oświaty i kultury, z tego są pokrywane inne działania. Te 
podatki są niewysokie w porównaniu do wszystkich innych podatków. Na realizację zdań i 
obowiązków trzeba skądś pieniądze brać, robimy to rozsądnie i z głową, bo wiemy, że w każdym 
gospodarstwie domowym każda złotówka się liczy. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej stwierdził, że rozumie tę argumentację i rozumie, 
że niezbędne są środki budżetowe żebyśmy mogli funkcjonować jako gmina. Natomiast nie 
powinniśmy mieszkańców traktować inaczej niż pozostałych funkcjonujących w naszej gminie.  
Jeśli brakuje środków to powinniśmy o dwa lub trzy procent zwiększyć wszystkie podatki od 
nieruchomości, a nie tylko mieszkańcom. W uzasadnieniu do uchwały nie ma żadnej informacji, 
jaka jest przesłanka, która powoduje, że to mieszkańcy będą obarczeni największym wzrostem 
podatku od nieruchomości. Chodzi o sprawiedliwość społeczną, o to żeby potraktować 
mieszkańców na takich samych zasadach jak traktujemy prowadzących działalność gospodarczą. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wtedy mieszkańcy musieliby płacić 22 złote 
podatku. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej odpowiedział, że chodzi o wzrost, a nie o bezwzględną 
wartość. 

Na tym dyskusję w tym punkcie obrad zakończono. 
Wyniki głosowania: ZA (10), PRZECIW (2), WSTRZYMUJĘ SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY 
(1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Czesława Ratajczyk, Dorota Trzebińska, Grzegorz 
Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Zbigniew 
Szczuplak 
PRZECIW: Izabela Lis, Tomasz Kufel 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: Bożena Grzybowska, Krzysztof Przewoźniak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/151/2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 7: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że przedmiotowy projekt był opiniowany w 
dniu dzisiejszym przez członków Komisji Budżetowej. Opinia również w tym przypadku nie była 
jednogłośna, ale pozytywna. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej poinformował, że w uzasadnieniu projektu uchwały 
zapisano, że dokonano podwyższenia stawek kwotowych podatków o wskaźnik 1,5% w 
stosunku do obowiązujących w tym roku. W 2019 roku podatek od środków transportu nie był 
podwyższany. Gmina realizuje inwestycje w zakresie dróg gminnych oraz dofinansowuje 
inwestycje Powiatu Polickiego w zakresie remontów i modernizacji dróg powiatowych. Radny 
stwierdził, że z tymi zapisami się zgadza, natomiast wskaźnik 1,5% w odniesieniu do podatku od 
środków transportu powinien być związany z tym jak wyglądają drogi w gminie. Radni wiedzą 
jak drogi wyglądają i wielokrotnie o tym rozmawiali i wewnętrzne i wspólnie z Powiatem, że 
brakuje środków finansowych na ten cel. Przewodniczący stwierdził, że wzrost tego podatku 
powinien być większy, nie tylko o wskaźnik inflacji. To właśnie tutaj, a nie u mieszkańców, 
powinniśmy szukać środków na załatanie dziur w drogach. 



5 
 

Wójt Gminy Małgorzata Schwarz zapytała Przewodniczącego Komisji Budżetowej, czy sugeruje, 
że to gmina powinna łatać dziury w drogach powiatowych? 

Przewodniczący Komisji Budżetowej odpowiedział, że nie. Środków brakuje na to żeby 
stan dróg nie tylko gminnych, ale i powiatowych, był lepszy. Wiemy, że Powiat oczekuje 
współfinansowania i najlepiej chciałby przekazać nam te drogi. Jeśli będziemy mieli więcej 
pieniędzy na drogi to może moglibyśmy w większym stopniu wspólnie z Powiatem 
partycypować w tych kosztach, a stan dróg mógłby być lepszy. 

Wójt Małgorzata Schwarz poinformowała, że gmina zawsze współfinansuje zadania 
Powiatu w zakresie dróg. Wójt stwierdziła, że nie wyobraża sobie, aby Gmina Kołbaskowo w 
budżecie zapisywała wydatki na drogi powiatowe w momencie, kiedy Powiat nie ma 
zarezerwowanych w swoim budżecie środków na ten cel. Do takiej sytuacji mogłoby dojść 
biorąc pod uwagę to, co mówi Przewodniczący Kufel. Na ten temat rozmawiano na posiedzeniu 
Komisji Budżetowej. Wszystkie dochody budżetowe są „wrzucane do jednego worka”, środki 
uzyskane z podatku od środków transportowych nie są przypisane do remontu dróg, stanowią 
jego część. Wszystkie dochody budżetu są potem wydatkowane w takich częściach i na takie cele 
jak radni zdecydują. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej odpowiedział, że zgadza się z argumentacją, że nie ma 
jednoznacznego powiązania podatku od środków transportu z drogami, natomiast jest związek 
przyczynowo skutkowy. Nie po to ustawodawca wymyślił ten rodzaj podatku, żeby w jakimś 
stopniu jego część nie była przeznaczana na infrastrukturę drogową. Przewodniczący 
poinformował, że wysokość podatku od środków transportu w stosunku do maksymalnych 
stawek jest na poziomie 50-60%, natomiast podatku od nieruchomości na poziomie 90%. 
Dajemy fory firmom transportowym zarejestrowanym na terenie Gminy Kołbaskowo, żeby 
płacili podatek na poziomie 50%, a w przypadku nieruchomości mieszkalnych celujemy prawie 
maksymalnie. 
Wójt Małgorzata Schwarz stwierdziła, że nie zgadza się ze stwierdzeniem forowania, bo 
startujemy z jakiegoś pułapu i teraz trudno w ciągu dwóch lat zrobić skok w podatku dla 
przedsiębiorcy aż o taki procent, jaki sugeruje Przewodniczący Kufel. To byłaby 
niesprawiedliwość społeczna. Osiągnięcie pułapu 90% to byłby drastyczny skok i drastyczna 
podwyżka. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej zapytał, dlaczego tej progresji nie widzimy w przypadku 
podatku od nieruchomości mieszkalnych. Skoro nagle z roku na rok podnosimy podatek o 10% a 
w przypadku środków transportu, gdzie mamy zaledwie 50% poziom maksymalnych stawek, 
podnosimy o 1,5%? 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że dyskusja nad podatkiem od nieruchomości została 
zakończona a teraz dyskutujemy nad podatkiem od środków transportu. Dyskusja w tym 
temacie była bardzo długa na posiedzeniu Komisji Budżetowej i poprosiła aby pozostali radni 
zabrali głos w dyskusji jeśli chcą. 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (11), PRZECIW (1), WSTRZYMUJĘ SIĘ (2), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, 
Roman Woźniak, Zbigniew Szczuplak 
PRZECIW: Tomasz Kufel 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/152/2019 w sprawie określenia stawek podatku od środków 
transportowych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 8: 
Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie geodezyjnym 
Rajkowo w gminie Kołbaskowo. 
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Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała, że projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię Komisji Gospodarczej. Projekt obejmuje obszar wielkości 14,0711 ha 
z przeznaczeniem pod zabudowę produkcyjno-usługową, produkcyjną lub usługową z 
dopuszczeniem usług publicznych i usług sportu. 
Zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/153/2019 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie geodezyjnym 
Rajkowo w gminie Kołbaskowo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 9: 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy Kocanki w miejscowości Przylep. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała, że członkowie Komisji 
Gospodarczej pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. Jest to działka o 
numerze ewidencyjnym 1/42 i 1/90 obręb Przylep. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/154/2019 w sprawie nadania nazwy ulicy Kocanki w miejscowości 
Przylep stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 10: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz 
ustanowienie służebności gruntowej. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej radna Izabela Lis poinformowała o pozytywnym 
zaopiniowaniu omawianego projektu uchwały. Są to działki 114/40, 114/41,114/42, 114/43, 
114/44,114/45, 114/46 i 114/47 obręb Kamieniec. Chodzi o to, aby działki 114/13 i 124/1 
mogły być na czas nieokreślony objęte służebnością gruntową polegającą na prawie przejazdu i 
przechodu na rzecz każdoczesnego właściciela wymienionych działek. 
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/155/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości oraz 
ustanowienie służebności gruntowej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
 
Punkt 11: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi za rok dla nieruchomości, na której znajduje się domek 
letniskowy, lub inne nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 
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Przewodnicząca Komisji Gospodarczej poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną 
opinię Komisji Gospodarczej. Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok 
od nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy, lub innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe wynosi w przypadku selektywnego 
zbierania odpadów 169 złotych, a w przypadku nie wypełniania obowiązku zbierania odpadów 
komunalnych w sposób selektywny - 338 złotych. 
Nikt nie zabrał głosu w dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (13), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Dorota Trzebińska, Grzegorz 
Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, Małgorzata Rychel, Monika 
Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ: Czesława Ratajczyk 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/156/2019 w sprawie uchwalenia ryczałtowej stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok dla nieruchomości, na której znajduje się 
domek letniskowy, lub inne nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 12: 
Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
ośrodkach wsparcia, w tym ośrodkach wsparcia udzielających schronienia dla osób 
bezdomnych i osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 
Przewodniczący Komisji Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej radny Zbigniew Szczuplak 
poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji.  
Brak dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/157/2019 w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt w ośrodkach wsparcia, w tym ośrodkach wsparcia udzielających schronienia dla 
osób bezdomnych i osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Punkt 13: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy gminy Kołbaskowo z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 
rok. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury radny Krzysztof Przewoźniak poinformował, że 
przedmiotowy projekt  uzyskał pozytywną opinię członków Komisji po wprowadzeniu 
poprawek obejmujących błędy pisarskie w § 1 uchwały i punkcie nr 1 rozdziału pierwszego. 
Zamiast zapisu „podmiotami wymienionych” powinno być „podmiotami wymienionymi” 
Nikt nie podjął dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
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Uchwała nr XIII/158/2019 w sprawie uchwalenia programu współpracy gminy 
Kołbaskowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2020 rok stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 14: 
Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie utworzenia 
Publicznego Żłobka Gminnego w Przecławiu. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię członków Komisji. 
Nikt nie podjął dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk, Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/159/2019 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie 
utworzenia Publicznego Żłobka Gminnego w Przecławiu stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Punkt 15: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zaleceń pokontrolnych zawartych w protokole z 
kontroli przeprowadzonej w Publicznym Przedszkolu i Żłobku w Przecławiu przez 
Komisję Oświaty i Kultury Rady Gminy Kołbaskowo. 
Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały 
uzyskał pozytywną opinię członków Komisji. Przewodniczący Komisji przedstawił zalecenia 
pokontrolne zawarte w protokole z kontroli przeprowadzonej w Publicznym Przedszkolu i 
ZŻ łobku w Przecławiu przez Komisję Oświaty i Kultury Rady Gminy Kołbaskowo. 
Nikt nie podjął dyskusji w tym punkcie obrad. 
Wyniki głosowania:  
ZA (14), PRZECIW (0), WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (1) 
ZA: Anna Sypniewska, Barbara Dąbrowska, Bożena Grzybowska, Czesława Ratajczyk,Dorota 
Trzebińska, Grzegorz Małowiecki, Iwona Szuszkiewicz, Izabela Lis, Krzysztof Przewoźniak, 
Małgorzata Rychel, Monika Jacyna, Roman Woźniak, Tomasz Kufel, Zbigniew Szczuplak 
NIEOBECNY: Mateusz Jakubowski 
Uchwała nr XIII/160/2019 w sprawie przyjęcia zaleceń pokontrolnych zawartych w 
protokole z kontroli przeprowadzonej w Publicznym Przedszkolu i Żłobku w Przecławiu 
przez Komisję Oświaty i Kultury Rady Gminy Kołbaskowo stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Punkt 16: 
Informacja z przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Kołbaskowo kontroli 
w Publicznym Przedszkolu i Żłobku w Przecławiu. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Bożena Grzybowska przedstawiła protokół z kontroli 
przeprowadzonej w Publicznym Przedszkolu i ZŻ łobku w Przecławiu przez Komisję Rewizyjną 
Rady Gminy Kołbaskowo. 
Przewodniczący Komisji Oświaty poinformował, że rejestr skarg, który w czasie 
przeprowadzenie kontroli „się zapodział” już się odnalazł. Okazało się, że skargi były 
rejestrowane, ale w momencie kontroli radni o tym nie wiedzieli. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że zasadnym byłoby przeprowadzenie przez Komisje 
rekontroli i sprawdzenie czy zalecenia zostały zrealizowane. 
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Wiceprzewodniczący Rady skierował zapytanie do Dyrektora Zespołu Ekonomiczno- 
Administracyjnego Szkół czy prowadzenie rejestru skarg jest obowiązkiem wynikającym z 
przepisów Karty Nauczyciela? 
Pani Wanda Kaplewska-Poczepko odpowiedziała, że Karta Nauczyciela tego nie precyzuje. Jest 
jednolity rzeczowy wykaz akt i każdy kierownik jednostki określa, jakie dokumenty gromadzi, 
jaki jest okres przechowywania. Generalnie wykaz skarg i wniosków powinien być w każdej 
jednostce. Ponadto jest dziennik korespondencyjny, w którym powinny być ujęte wszystkie 
wpływające pisma, wnioski i skargi. 
Protokół  nr 1/2019 z kontroli przeprowadzonej w Publicznym Przedszkolu i Żłobku w Przecławiu 
przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Kołbaskowo stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 17: 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kołbaskowo w roku szkolnym 
2018/2019. 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kołbaskowo w roku szkolnym 2018/2019 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 18: 
Sprawozdanie z realizacji zadań gminy z zakresu wspierania rodziny i Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie za 2018 r. 
Ww. sprawozdania stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Punkt 19: 
Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o analizie złożonych oświadczeń majątkowych 
radnych, składanych w terminie 30 dni od ślubowania i za 2018 r. 
Przewodnicząca Rady przedstawiła informację o analizie oświadczeń majątkowych radnych 
składanych w terminie 30 dni od ślubowania i za 2018 rok. 
 
Punkt 20: 
Wolne wnioski i zapytania. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że na dzień 2 grudnia br. zostało zaplanowane wspólne 
posiedzenie wszystkich Komisji Stałych Rady Gminy Kołbaskowo, a sesja budżetowa na dzień 16 
grudnia br. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, o pismach, które wpłynęły do biura Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej poinformowała, że do Komisji Gospodarczej wpłynęły 
wnioski z prośbą o wydanie opinii dotyczącej zmiany planu miejscowego dla działek w 
Karwowie – opinia jest pozytywna oraz w sprawie zmiany miejscowego planu dla działki w 
Kurowie – wniosek został zaopiniowany negatywnie.  
Przewodnicząca Komisji Gospodarczej zapytała czy będą podejmowane działania dotyczące 
drogi w Kurowie. 
Wójt poinformowała, że jeśli cokolwiek można byłoby tam robić to tylko po zmianie planu 
miejscowego. W tym stanie nie uzyskamy pozwolenia na budowę w związku z tym, że ta droga 
jest niewymiarowa. Sprawa nie dotyczy tylko i wyłącznie jednej osoby i jednej nieruchomości, 
ale kilku. Realizowany jest projekt budowy ciągu pieszo-jezdnego pomiędzy Siadłem Dolnym a 
Kurowem, ale tego odcinka nie mogliśmy objąć zakresem budowy, gdyż nadal nie spełnia takich 
standardów, jakie powinno. 

Radna Izabela Lis zapytała czy jest szansa na zasypanie dziur w tej drodze. 
Wójt odpowiedziała, że jak najbardziej tak.  Będzie to robione przez gminę. 
Radny Krzysztof Przewoźniak zapytał o wynik spotkania Pani Wójt z Prezydentem Szczecina. 
Wójt poinformowała, że wraz z uczestnicząca w spotkaniu Przewodniczącą Rady uzyskały 
bardzo nieciekawe informacje. Wójt poinformowała o budowie osiedla Harmonia na granicy 
Gminy Kołbaskowo i Miasta Szczecin oraz o związanych z tym problemach głównie dotyczących 
infrastruktury drogowej. W tym rejonie przybędzie docelowo 15tysięcy mieszkańców. W 
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związku z powyższym prowadzone są rozmowy dotyczące usprawnienia ruchu na drodze 
krajowej nr 13 oraz pozostałych drogach w tym rejonie. Ponadto sprawa drogi do Rajkowa 
będzie jeszcze dyskutowana z Prezydentem Przepierą. 
Wójt poinformowała, że w okresie od lutego do maja 2020 roku planowana jest przebudowa 
ulicy Krygiera w związku z tym możemy się spodziewać wzmożonego ruchu nie tylko przez 
drogę krajową nr 13 ale również na drodze powiatowej Ustowo - Siadło Górne. Wójt stwierdziła, 
że wyliczenia dotyczące natężenia ruchu, jakimi dysponuje GDDKiA są nieaktualne. Będziemy 
występować o ponowne pomiary do GDDKiA. 
Radny Tomasz Kufel zapytał czy otrzymaliśmy oficjalną informację zwrotną od Powiatu 
dotyczącą drogi Szczecin-Stobno. 
Wójt odpowiedziała, że nie otrzymaliśmy żadnego pisma, żadnego wniosku, jeśli chodzi o 
zabezpieczenie środków w budżecie na dofinansowanie tego zadania. Nieoficjalnie wiadomo, że 
przetarg został rozstrzygnięty i oferent zaproponował cenę niższą o 800 tysięcy złotych. 
Radna Izabela Lis zapytała czy są jakieś ruchy odnośnie obwodnicy Przecławia. 
Wójt Małgorzata Schwarz odpowiedziała, że w Jej ocenie są to ruchy pozorowane. Generalna 
Dyrekcja nadal podtrzymuje termin pierwszej połowy 2021 roku. Czy to się uda czy nie, trudno 
jest jednoznacznie odpowiedzieć. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że na spotkaniu z Prezydentem Krzystkiem poruszona 
została również kwestia poziomu usług przewozów pasażerskich świadczonych przez PKS 
Szczecin. Dyskusja był długa, ale jak zawsze nie przyniosła żadnego rozwiązania. 
Wójt poinformowała, że problemy są związane z migracją za granicę i brakiem ludzi do pracy. 
Większość tych usług wykonują obywatele Ukrainy, którzy jednak po zdobyciu doświadczenia 
odchodzą z pracy. 
Radna Anna Sypniewska zapytała czy coś wiadomo o Pinggao. 
Wójt poinformowała, że wspólnie z Przewodniczącą Rady była na spotkaniu u Wojewody 
Zachodniopomorskiego. Było to dwa tygodnie temu i Urząd Wojewódzki dopiero szukał 
wykonawcy planu, do którego przystąpił Wojewoda. Gmina Kołbaskowo będzie mogła wnosić do 
niego uwagi, zastrzeżenia.  
Przewodnicząca Rady oznajmiła, że otrzymaliśmy informację, że musimy sami pilnować 
momentu składania uwag, bo nie jesteśmy stroną w postępowaniu. Jedyne, co możemy to 
składać wnioski, uwagi, protesty. 
Wójt Małgorzata Schwarz poinformował, że na spotkaniu z Prezydentem Szczecina poruszona 
została również kwestia wniosku sołtysa Ustowa o włączenie tej miejscowości do Szczecina. Ze 
względu na infrastrukturę, która jest w posiadaniu Gminy Kołbaskowo oraz ze względu na 
planowaną infrastrukturę jest to niemożliwe. Chodzi głównie o to, że na terenie Ustowa mamy 
ujęcie wody, które zaopatruje cztery miejscowości. 
Pan Paweł Sołtys – sołtys Ustowa poinformował, że zaprosił na dzisiejszą sesję Przewodniczącą 
Rady Powiatu Panią Jolantę Toboła. 
Pani Jolanta Toboła zaapelowała do radnych o zajęcie się sprawą drogi powiatowej w Ustowie i 
całym Ustowem i poinformowała, że złożyła wniosek do budżetu Powiatu o przeznaczenie 
środków na ten odcinek drogi. 
Wójt Małgorzata Schwarz poinformowała, że Gmina Kołbaskowo w swoim budżecie zabezpiecza 
środki na drogi powiatowe, ale tego działania nie ma po stronie Powiatu. Jest to zadanie Powiatu 
a Gmina Kołbaskowo jest zawsze chętna, aby wspierać Powiat w takich inwestycjach. Głównym 
problemem Ustowa jest stan drogi powiatowej, za tym „idzie” odwodnienie i wygląd budynków, 
które są na wjeździe do miejscowości. Bez remontu drogi, Gmina Kołbaskowo nie może zrobić 
nic. Ponadto nie jesteśmy w posiadaniu żadnego gruntu w miejscowości Ustowo. Udało się 
pozyskać 1,5 ha od Powiatu, jako darowiznę, na której znajduje się ujęcie wody. Aktualnie troczy 
się sprawa w sądzie o wskazanie możliwości korzystania z tego terenu. Jeśli będziemy mieli 
grunt to możemy zrobić cokolwiek na nim. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że cieszy obecność gościa, który jest zaangażowany 
równie mocno w sprawę jak radni. Przewodnicząca stwierdziła, że do radnych nie trzeba 
apelować ponieważ sen z oczu radnym spędza stan dróg powiatowych. Sytuacja jest znana nie od 
dzisiaj i niejedna debata w tej sprawie się odbyła. Staramy się Powiat wspierać, mimo że nie jest 
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to zadanie gminne. Radni mają świadomość tego, co się dzieje na drogach powiatowych i że jest 
to zadanie Powiatu. Adresatem pretensji, że ta droga tak wygląda jest Powiat. 
Radna Jolanta Toboła poinformowała, że zna obowiązki Powiatu, złożyła w tej sprawie wniosek 
do budżetu i walczy o to. Radna poprosiła o przychylność radnych w tej sprawie. 
Radny Tomasz Kufel zapytał jak radna się czuje w swojej roli, gdy wcześniej wysłuchała dyskusji 
o tym, że nie mamy żadnej informacji dotyczącej wspólnego partycypowania w remoncie drogi 
Szczecin-Stobno.  
Radna poinformowała, że będzie wspierała wszelkie działania radnych w tej sprawie. 
Radny Tomasz Kufel zaapelował o współpracę z Powiatem i o lepszy przepływ informacji w 
kierunku Gminy Kołbaskowo. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że oczekuje konkretnych i wspólnych działań oraz lobbowania 
na rzecz realizacji tych zadań. 
Wójt przedstawiła stan dróg powiatowych na terenie Gminy Kołbaskowo i poinformowała, że 
potrzeba rozwiązań systemowych wspierających powiaty w tych zadaniach. 
W dalszej części posiedzenia omówiono stan dróg powiatowych, kolejność ich remontu oraz 
problem finansowania i ubiegania się o dofinansowanie na ten cel. 
Omówiony został również temat braku nieruchomości gminnych w Ustowie, na której mogłaby 
powstać świetlica oraz problem remontu drogi powiatowej w Ustowie. 
Radna Małgorzata Rychel poinformowała o braku kontroli nad ilością samochodów ciężarowych 
poruszających się po drogach powiatowych. Należy kontrolować ilość zezwoleń i tonaż 
przewożonych ładunków. 
 
Punkt 21: 
Zamknięcie sesji. 

W związku z realizacją wszystkich punktów zaplanowanego porządku obrad 
Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 14.59. zamknęła obrady XIII Sesji Rady Gminy Kołbaskowo. 
 
 
 
PROTOKOŁOWAŁA:               PRZEWODNICZĄCA RADY GMINY 
 
Marta Bernatowicz               Dorota Trzebińska 


